
 
 
 
 
 
 
ACTA DEL CONSELL DE DISTRICTE EST 
 
Data: 14 d’Octubre de 2020 
Hora: 18.30 h 
Format: Telemàtica 
Lloc: Can Massallera 
 
Hi assisteixen: 
 

 Antonio Gomez. (Associació de Veïns Vinyets – Molí Vell) 
 Ramón Sanchez. (Associació de Veïns Vinyets – Molí Vell) 
 Antonio Avellana. (Associació de Veïns Vinyets – Molí Vell) 
 Daniel Morillo. (Associació de Veïns Vinyets – Molí Vell) 
 Isabel Dolera. (Unió Esportiva Santboiana) 
 Carlos Fabian Lapuente. (Veí) 
 Paco Selas. (Atene Llibertari?) 
 Montse Navarro. (Veïna) 
 Jaume Sans. (Esquerra Republicana) 
 Carles Campdepadrós García (Ciutadans) 
 Pilar Parras. (Associació de Veïns La Unió) 
 Raquel Vizcaya. (Associació de Veïns La Unió) 
 Núria Aleu. (Associació de Veïns La Unió) 
 Isabel Delgado Delgado. (Veïna) 
 Rosario Murcia Aguilera. (Veïna) 
 Jordi Munné. (Pessebristes Sant Boi de Llobregat) 
 Javier Larma. (Veí) 
 Minto Roteta. (Associació de Veïns del Casc Antic) 
 Sonia Castro. (Veïna) 
 Victor Luna. (Veí) 
 Encarni Cazalla Cid. (AMPA Can Massallera / AMPA Ítaca) 
 Pedro Pérez. (Veí) 
 Anna Figuera Raichs. (Veïna) 
 Joan Ros (Sant Boi Comerç) 
 Antoni Xavier Fernández (cap del Departament de Participació) 

 
Ordre del dia: 
 

1. Benvinguda i presentació del regidor i del tècnic de Districte. 
2. El Departament de Participació ens explicarà en què consistirà el procés de 

definició de les normes de funcionament del Consell. 
3. Recollida de propostes per al barri. 
4. Precs i preguntes 

 
 
 
 
 



 
Desenvolupament de la sessió 
 

1. Benvinguda i presentació per part del regidor de Districte. 
 
El regidor de Districte,  César Thovar, dona la benvinguda a tots els presents i agraeix 
la tasca feta pel veïnat, tècnics i polítics en anteriors etapes del Consell. Explica quina 
és la finalitat d’aquest òrgan consultiu constituït per pensar en línies de treball,  
propostes i intervencions generals dels barris.  En aquest sentit remarca que els casos 
particulars s’atendran de forma individual i no en el Consell i es posa a disposició de 
tothom per atendre’l personalment. 
 
Posteriorment, presenta el regidor de Participació Ciutadana,  Daniel Martínez 
Redondo, el cap del Departament de Participació, Antoni Xavier Fernández, i el nou 
tècnic de Districte,  Cysko Muñoz. 
 
A continuació obre la sessió demanant que tothom es presenti, fet que  succeeix tot 
seguit. 
 

2. Procés de definició de les normes de funcionament del Consell. 
 
Daniel Martínez, regidor de Participació, pren la paraula per explicar que en les 
pròximes sessions es definiran, col·lectivament, les normes de funcionament del 
Consell. Ens explica que durant l’any passat es va repensar el model de participació i 
fruit d’aquesta reflexió va néixer el nou Reglament de participació ciutadana. Aquest 
reglament s’ha elaborat des del Departament de Participació i els consells són una 
eina més dintre de les formes de participació establertes pel marc d’aquest reglament. 
S’acomiada i ens emplaça a les pròximes sessions. 
 
Antoni Xavier Fernández, cap del Departament de Participació, ens explica que el 
Consell del Districte Est serà un pilot de com posar en marxa el Consell de forma 
virtual a causa de les circumstàncies actuals. També ens explica que el nou marc 
regulador del Consell del Districte és el Reglament de participació ciutadana posat en 
marxa al 2019 que podeu consultar a la plataforma de participació creada per 
l’Ajuntament de Sant Boi: www.participa.santboi.cat  .En aquesta plataforma també 
s’han habilitat espais de treball entre diferents consells de la ciutat i un repositori de 
documentació d’interès. 
 
Aquest Reglament proporciona un marge de llibertat perquè cada consell es reguli a si 
mateix en certs aspectes. Aquests aspectes que cada Consell pot decidir es 
materialitzen en unes normes de funcionament creades pels mateixos participants al 
voltant de quatre grans eixos: 
 

o Format del consell. Periodicitat, durada de les sessions, aspectes 
relacionats amb la convocatòria, com s’organitzen les intervencions, si 
s’han de posar en marxa comissions, etc. 

o Composició. Qui en forma part, quins són els drets dels membres, etc. 
o Governança. Definirem com es governa aquest Consell. El nou 

reglament diu que la vicepresidència serà col·legiada, és a dir, formada 
per diferents persones que són les que treballaran entre una sessió i 
una altra per tal que el consell tiri endavant amb la feina proposada. 
Aquesta vicepresidència s’encarregarà de definir l’ordre del dia, els 
temes a tractar, organitzar els debats, etc. 

o Difusió / Comunicació. Com es fa arribar la informació a la resta de la 
ciutadania. 



 
Tot plegat, ens explica Antoni Xavier, es podrà definir en dues sessions específiques 
de treball per a la construcció de les normes de funcionament del consell. Proposa fer 
aquestes sessions el 4 i 11 de novembre a la tarda a través de la plataforma Zoom. 
També s’habilitarà a Can Massallera un espai perquè persones que no disposin 
d’eines tècniques per connectar-se telemàticament s’hi puguin connectar. 
 
Per últim, en relació amb la gravació d’aquesta sessió en vídeo, aclareix que no 
s’enviarà a ningú fins a tenir resposta dels serveis jurídics. Fins llavors només es farà 
servir per a l’elaboració de l’acta. 
 

3. Recollida de propostes per al barri. 
 
S’obre el torn de paraula i els assistents exposen les seves propostes i demandes per 
als diferents barris del districte: 
 
Paco Selas (Ateneu Llibertari) 
 
Proposa que la gravació de la sessió en vídeo només s’enviï als assistents i no se’n 
faci difusió més enllà. Pregunta també per què és necessari fer unes normes i si no 
existien ja abans en els consells de barri. 
 
Antoni Xavier. Cap del Departament de Participació. 
 
Respon que el reglament de participació anterior al 2019 era bastant  rígid i que el nou 
deixa la porta oberta a l’autoregulació d’alguns aspectes. Aquests aspectes serien els 
que es poden construir entre tots els participants i quedarien recollits en unes normes 
de funcionament. 
 
Minto Roteta 
 
Es presenta com a membre de la Junta de l’Associació de Veïns del Casc Antic ja que 
no havia pogut participar en la ronda inicial de presentacions per problemes tècnics. 
 
Núria Aleu 
 
Sol·licita a Antoni Xavier que posi al xat l’adreça de la Plataforma de Participació. 
 
César Thovar 
 
Diu que aquest espai també ha de servir perquè l’Ajuntament informi i presenti grans 
propostes de ciutat als veïns i veïnes que hi participin. 
 
Raquel Vizcaia (Associació de veïns La Unió) 
 
Vol conèixer el projecte per al Barri Centre per a aquesta legislatura i recorda algunes 
reivindicacions fetes per l'Associació La Unió. En primer lloc, comenta que cal 
revitalitzar la Torre del Sol i buscar-li altres usos. Demana informació sobre una 
proposta feta fa temps en relació amb la possibilitat d’instal·lar una escola oficial 
d’idiomes en aquest edifici. Pel que fa a la plaça Vedruna, demana informació al 
voltant de la licitació de les obres i la seguretat. Per últim, reclama informació sobre el 
Pla de Turisme, el Pla de Comerç de la ciutat, l’Ateneu i els cinemes. 
 
 
 



Victor Luna 
 
Coincideix amb  Raquel Vizcaya en la necessitat d’aprofitar millor l’espai de la Torre 
del Sol, que a més considera que s’està degradant i que necessitaria un accés des del 
carrer que va a parar a l’Església de Sant Baldiri. En relació amb l’Ateneu Santboià vol 
saber en què va quedar el procés participatiu i si han finalitzat les prospeccions 
arqueològiques. 
També planteja la necessitat de pacificar els carrers en relació amb el trànsit de 
vehicles, especialment en aquells carrers amb escoles i voreres estretes. Aquesta 
necessitat, diu, s’estén a l'eix comercial, on proposa cercar alternatives al pas 
d’autobusos. 
 
Sònia Castro 
 
Es mostra d’acord amb els companys que han parlat anteriorment i reclama més 
neteja i espais amb ombra als parcs infantils. En relació amb la Muntanyeta diu que és 
un espai que s’hauria d’aprofitar més. Per últim mostra la seva preocupació per  
l’ocupació il·legal d’habitatges i locals així com la necessitat de potenciar el petit 
comerç local. 
 
Paco Selas 
 
Respon a Sònia Castro comentant que s'hauria d' estudiar quin és el volum real de 
l'ocupació i veure si és un problema al nostre municipi. D'altra banda proposa facilitar 
la instal·lació de terrasses als locals d’hostaleria a causa de la situació actual. Afirma 
que una de les prioritats en aquests moments hauria de ser millorar les condicions de 
vida del nostre entorn. Finalment demana a l’Ajuntament propostes per redactar les 
normes del Consell. 
 
Montse Navarro 
 
Exposa el problema de la neteja dels jardins ubicats als pisos de la Muntanyeta. En 
general diu que es tracta d’una zona degradada i reclama inversió per part de 
l’Ajuntament. Explica que aquest sector presenta greus dèficits d’accessibilitat pel fet 
que es tracta d’un barri on viu molta gent gran. Diu que s'han detectat problemes 
d’ocupació i consum i tràfic de substàncies. 
 
Joan Ros 
 
No el sentim per problemes tècnics. Deixem la seva intervenció per a més endavant en 
espera que els pugui solucionar. 
 
Javier Larma 
 
Proposa que es faciliti als bars espai públic d’aparcament per a les terrasses i que 
s’alleugereixi la càrrega tributària per part de l’Ajuntament. També, canviant de tema, 
proposa la col·locació de pantalles electròniques al carrera on aparegui la informació 
de l’Ajuntament per reduir els comunicats en paper a les bústies. En relació amb els 
jardins diu que els veu descuidats en  conjunt, en part per responsabilitat de la 
ciutadania i en part pel fet de que els treballadors no són tots professionals. Demana 
també plantar més arbres a les places amb ciment. Sobre el carrer de Balmes diu que 
està molt degradat i deteriorat i que l’entrada al poble per l'Ateneu dona molt mala 
imatge per al poble. En relació amb la zona de nova construcció del barri de Vinyets 
diu que els parcs infantils són petits i que suposarà un problema a la llarga. Per últim 
proposa formar equips de voluntaris que puguin donar suport als tècnics de districte. 



 
 
Paco Selas 
 
Insisteix en el tema de donar suport econòmic a l’hostaleria davant de la Covid. També 
remarca la importància de recuperar la caserna militar per a ús social. 
 
Joan Ros 
 
Sol·licita la connexió amb plataforma única del carrer de Jaume I des de Pompeu 
Fabra fins a Lluís Pascual Roca. També, per millorar la imatge del poble quan 
s’accedeix en FGC, embellir les Galeries Gater. Insisteix en conèixer l’estat i quan serà 
l’inici d’obres del carrer de Sant Pere i demana que no oblidem l’estat de l'Ateneu 
Familiar, tan important com el Santboià. Per últim també li agradaria conèixer quin és 
l’estat i què passarà amb Villa Rosita. 
 
Núria Aleu 
 
Li agradaria que el barri de La Unió tingués un casal de barri. També demana la 
intervenció de l'Ajuntament en la reducció de les cues als CAP i a les caixes d’estalvi i 
demana, en relació amb aquestes últimes, si es pot fer alguna cosa perquè no marxin. 
Com d’altres assistents reclama més suport a la ciutadania en el context Covid 
reforçant els serveis socials i els recursos per a l’alumnat per treballar de forma 
telemàtica. Per últim sol·licita a l’Ajuntament més agilitat a l’hora d'atendre  la 
ciutadania. 
 
Javier Larma 
 
Exposa que en la seva opinió, a primera hora del matí, Sant Ramon està ple de cotxes 
que van cap als polígons industrials. Creu que falta un autobús que faci un recorregut 
que s’endinsi en la zona industrial (fins al Vilamarina) per tal de facilitar als treballadors 
poder anar a treballar en transport públic. 
 
Pilar Parras 
 
Demana poder tenir més informació referent al bulevard de la C-245.  
Sol·licita, tal com  ha fet  Núria Aleu, disposar d’un casal de barri ja que afirma que Cal 
Ninyo és un equipament però no un casal. Proposa l’edifici del Núria. 
 
Montse Navarro 
 
Demana més freqüència en els autobusos ja que els veu massa plens i li sembla 
preocupant davant de la situació Covid. També demana que es puguin desinfectar 
diverses vegades al llarg del dia. 
 
Carlos Fabián Lapuente 
 
Felicita  Sant Boi perquè és el municipi més adaptat del Baix Llobregat en relació amb 
l’accessibilitat de les persones invidents. Tot i això es queixa de les deposicions a les 
voreres dels gossos ja que són un problema per a les persones amb aquestes 
afectacions. També demana descongestionar el CAP Montclar ja que creu que està 
col·lapsat i que necessitaria’un desdoblament. 
 
 
Finalitza el torn de paraules. 



 
 
Cesar Thovar pren la paraula per tancar la sessió tot comprometent-se a fer arribar 
l’acta i també un document on quedin recollides totes les demandes d’informació fetes 
avui i, alhora, tenir un document guia per abordar aquestes qüestions en futurs 
consells. 
 
Es tanca la sessió a les 20.35 h. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


